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PROTOKÓŁ NR 26/17 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

Rady Powiatu w Lubartowie  

z dnia 16 października 2017 r. 
 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Lubartowie, 

ul. Słowackiego 8, w godzinach 11
00

 – 12
10

. 

 

Ad. 1 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Janusz Pożak. Powitał 

wszystkich zebranych – członków Komisji oraz obecnych na posiedzeniu: Radosława Guza – 

Członka Zarządu Powiatu w Lubartowie, Krzysztofa Krupę – kierownika Wydziału Oświaty 

i Sportu i Jerzego Piekarczyka – kierownika Wydziału Spraw Społecznych. Na podstawie 

listy obecności Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad Komisji. Lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Stan organizacyjny szkół na rok szkolny 2017/2018. Informacja o wynikach naboru do 

szkół ponadgimnazjalnych i ponadpodstawowych. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Lubartowskiego za rok szkolny 

2016/2017. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli do niego uwag. Porządek został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 3 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do treści protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Protokół Nr 25/17 z dnia 21 sierpnia 2017 r. zostały przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 4 

Informację na temat stanu organizacyjnego szkół na rok szkolny 2017/2018 wraz 

z informacją o wynikach naboru przedstawił kierownik Krzysztof Krupa. Poinformował, że:  

1) w Zespole Szkół nr 2 w Lubartowie uczy się 722 uczniów w 29 oddziałach, w tym w 7 

oddziałach klas pierwszych liceum ogólnokształcącego i 3 oddziałach klas pierwszych 

technikum. Liczba realizowanych godzin wynosi tygodniowo 1240. Etatów nauczycieli 

jest 60,63, a liczba etatów administracji i obsługi została zwiększona w stosunku do liczby 

zatwierdzonej w maju z 19,3 na 19,8. Zmiana dotyczy zwiększenia o pół etatu wymiaru 

zatrudnienia kucharki;  

2) w Regionalnym Centrum Edukacji Zawodowej w Lubartowie uczy się 825 uczniów, 

liczba realizowanych godzin wynosi tygodniowo 1324. Funkcjonują 34 oddziały, w tym 8 

oddziałów klasy pierwszej: 4 oddziały technikum i 4 oddziały branżowej szkoły I stopnia. 

Etatów nauczycieli jest 69,2, etatów administracji i obsługi jest 20,13;  
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3) w Zespole Szkół w Kocku liczba uczniów wynosi 115, liczba realizowanych godzin 

wynosi tygodniowo 255. Jest 8 oddziałów, w tym 2 oddziały klasy pierwszej: 1 oddział 

liceum ogólnokształcącego i 1 oddział branżowej szkoły I stopnia. Etatów nauczycieli jest 

13,5, etatów administracji i obsługi jest 5,13. W stosunku do przyjętej w maju liczba 

etatów administracji i obsługi zmniejszyła się o 1. Kierownik wyjaśnił, że stało się tak ze 

względu na fakt, że na emeryturę odeszła księgowa, a na ogłoszony konkurs nikt się nie 

zgłosił. W konsekwencji podjęta została decyzja, że obsługę księgową ZS w Kocku 

będzie prowadziła księgowa z RCEZ.  

4) w Zespole Szkół w Ostrowie Lubelskim liczba uczniów wynosi 205, liczba realizowanych 

godzin wynosi tygodniowo 509. Jest 13 oddziałów, w tym 1 oddział klasy pierwszej 

technikum, w którym uczniowie kształcą się w zawodzie technik górnictwa podziemnego 

i 1 kurs kwalifikacyjny. Etatów nauczycieli jest 23,25, a liczba etatów administracji 

i obsługi zmniejszy się o 4,4 etatu, z planowanych w maju 23,25 do 18,85. Kierownik 

podkreślił, że nie ma uzasadnienia dla utrzymywania kadry na dotychczasowym poziomie 

ze względu na stale malejącą liczbę uczniów w szkole. Poinformował, że w ciągu roku 

część pracowników przejdzie na emeryturę i w ten sposób zostanie przeprowadzona 

redukcja tych etatów; 

5) w Specjalnym Ośrodku Szkolno - Wychowawczym w Firleju uczy się obecnie 67 

uczniów, w 10 oddziałach. Nabór do Ośrodka jest ciągły i odbywa się przez cały rok. 

Liczba realizowanych godzin wynosi tygodniowo 912. Etatów nauczycieli jest 37,05, 

etatów administracji i obsługi jest 13,5; 

6) w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Lubartowie przewidziano od 400 do 

750 wychowanków, liczba godzin tygodniowo wynosi 135. Liczba etatów administracji 

i obsługi nie zmieniła się w stosunku do przyjętej w maju. Kierownik Krupa 

poinformował, że ostatnio jedna nauczycielka zrezygnowała z pracy, ale 4 godziny, które 

realizowała zostały przydzielone innym nauczycielom, w ramach godzin 

ponadwymiarowych; 

7) w Bursie Szkolnej w Lubartowie organizacja jest taka sama jak zatwierdzona w maju. 

W chwili obecnej w placówce zameldowanych jest 68 wychowanków. Liczba godzin 

wynosi tygodniowo 138, liczba etatów administracji i obsługi 6,13; 

8) w Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w Lubartowie liczba godzin wynosi 

tygodniowo 420. Zatrudnionych zostało 4 nowych nauczycieli na zastępstwo za 

nieobecnych nauczycieli. Kierownik wyjaśnił, że nieobecności nauczycieli spowodowane 

są: urlopem dla poratowania zdrowia, ciążą, długotrwałym zwolnieniem powypadkowym.  

Radny Przemysław Kural zapytał z czego wynika fakt, że zostało utworzonych tyle 

dodatkowych oddziałów klasy pierwszej technikum w Zespole Szkół nr 2, podczas gdy 

w arkuszu planowany był tylko jeden oddział. Czy oznacza to, że w innej szkole jest niski 

poziom kształcenia i stąd gorszy nabór? Kierownik Krupa odpowiedział, że nabór do 

technikum informatycznego bardzo się udał, poza tym w maju dyrektorzy przygotowują 

arkusze na minimum, dlatego zaplanowano tylko 1 oddział. Jeśli nabór jest duży, to Zarząd 

może wyrazić zgodę na otworzenie dodatkowych oddziałów. Tak stało się w tym przypadku. 

W technikum w ZS nr 2 uczniowie kształcą się w zawodzie technik informatyk, a tego 

zawodu nie ma w RCEZ, więc w tej sytuacji nie ma mowy o konkurencji pomiędzy szkołami. 

Radny Przemysław Kural poinformował, że dzięki pozyskanym środkom unijnym w Szkole 

Umiejętności stworzono ciekawą ofertę nauki i zapytał czy Starostwo nie mogłoby postarać 

się o środki dla szkół oraz czemu Powiat nie współpracuje np. z panem Woźniakiem 

w kwestii wspólnego pozyskiwania środków. W odpowiedzi wicestarosta Kazimierz Sysiak 

przypomniał, że Powiat właśnie pozyskał ok. 6 mln zł dla szkół. Pozyskiwanie środków dla 

szkół wspólnie z panem Woźniakiem jest niemożliwe z uwagi choćby na to, że są to dwa 

różne organy prowadzące. 
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Ad. 5 

Kierownik Krzysztof Krupa przedstawił „Informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych Powiatu Lubartowskiego za rok szkolny 2016/2017”, która stanowi załącznik nr 

2 do protokołu. Poinformował, że w przekazanych materiałach znajdują się informacje 

dotyczące: 

1) szkół dla młodzieży, szkół dla dorosłych, szkół specjalnych w zakresie liczby uczniów 

w podziale na klasy, zawody,  

2) placówek oświatowych wspomagających szkoły w realizacji zadań (Poradnia 

Psychologiczno – Pedagogiczna, Powiatowy Młodzieżowy Dom Kultury, Bursa Szkolna),  

3) kadry nauczycielskiej w podziale na stopnie awansu zawodowego,  

4) nauczycieli podnoszących kwalifikacje na uczelniach wyższych i uzyskujący dopłatę do 

czesnego, 

5) doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

6) wyników egzaminów i sprawdzianów,  

7) najważniejszych osiągnięć uczniów w konkursach przedmiotowych i turniejach 

sportowych, 

8) wybranych przedsięwzięć organizowanych przez szkoły i placówki mających służyć ich 

rozwojowi, promocji, a także kształtowaniu postaw społecznych uczniów, 

9) kontroli przeprowadzonych w szkołach i placówkach, 

10) nadzoru pedagogicznego. 

Radny Przemysław Kural zwrócił uwagę, że w przekazanym materiale brakuje 

podania informacji na jaki dzień sporządzona została liczba uczniów w poszczególnych 

klasach. Kierownik Krupa powiedział, że jest to liczba uczniów na dzień 30 września 2016 r. 

Radny Kural poprosił także o wyjaśnienie w sprawie zalecenia pokontrolnego kuratorium 

w stosunku do RCEZ, dotyczącego sporządzania dokumentacji powypadkowej zgodnie 

z rozporządzeniem MEN. Czy to zalecenie oznacza, że dokumentacja nie była sporządzana 

w sposób prawidłowy? Kierownik Krupa poinformował, że o ile pamięta chodziło 

o gromadzenie informacji w teczkach, a nie w segregatorach. Podkreślił też, że częstym 

zarzutem przy kontrolach wypadków jest brak podpisów rodziców na protokołach 

powypadkowych. Jednakże trudno jest mu odpowiedzieć szczegółowo na to pytanie bez 

ponownego zapoznania się z protokołem kontroli. Radny Kural zapytał jak zakończyła się 

sprawa ucznia RCEZ, który został oskarżony o handel narkotykami na terenie szkoły, jakie 

konsekwencje poniósł, jakie działania podjęła szkoła, żeby w przyszłości nie dochodziło do 

takich sytuacji. Kierownik Krupa odpowiedział, że zostały podjęte działania zgodne ze 

statutem szkoły, a szczegółów konsekwencji jakie poniósł uczeń nie może podać ze względu 

na ochronę dóbr osobistych tego ucznia. 

 

Ad. 6 

Komisja przystąpiła do zaopiniowania następujących projektów uchwał Rady Powiatu 

w Lubartowie w sprawach:  

1) Rocznego programu współpracy Powiatu Lubartowskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018, 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Radosław Guz. Poinformował, że jak co 

roku Rada Powiatu przyjmuje Roczny program współpracy Powiatu Lubartowskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Projekt Programu jest konsultowany 

z wyżej wymienionymi organizacjami. Takie konsultacje zostały przeprowadzone i w ich 
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wyniku zgłoszone zostały przez Uniwersytet Trzeciego Wieku dwie uwagi dot. dopisania 

„i turystyki” w § 3 ust. 3 pkt 2 oraz rozbicia kwoty z uwzględnieniem poszczególnych zadań 

w § 8 ust. 1 programu. Uwzględniony został wniosek dotyczący dopisania zwrotu 

„i turystyki” i obecnie § 3 ust. 3 pkt 2 brzmi: „w zakresie wspierania i upowszechniania 

kultury fizycznej i turystyki: a) popularyzacja sportu poprzez organizację ponadgminnych 

imprez sportowych; b) organizacja działań służących rozwojowi oferty turystycznej powiatu”. 

Pan Guz poinformował, że drugi wniosek nie zyskał akceptacji ze względu na to, że 

ustawowo podawana jest całościowa kwota na realizację zadań publicznych.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

2) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 1 

w Regionalnym Centrum Edukacji Zawodowej w Lubartowie w Branżową Szkołę I 

stopnia nr 1 w Regionalnym Centrum Edukacji Zawodowej w Lubartowie, 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Krzysztof Krupa. Wyjaśnił, że 

w następstwie reformy oświatowej dotychczasowe szkoły uległy z dniem 1 września 

przekształceniu w szkoły nowego typu. Rada powiatu ma ustawowy obowiązek podjęcia 

uchwał stwierdzających te przekształcenia. Zaznaczył, że uzasadnienie to dotyczy wszystkich 

przedstawionych projektów uchwał w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkół. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

3) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 1 

w Zespole Szkół w Kocku w Branżową Szkołę I stopnia nr 1 w Zespole Szkół w Kocku, 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

4) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 1 

w Zespole Szkół w Ostrowie Lubelskim w Branżową Szkołę I stopnia nr 1 w Zespole 

Szkół w Ostrowie Lubelskim, 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

5) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej 

nr 1 w Specjalnym Ośrodku Szkolno–Wychowawczym w Firleju w Branżową Szkołę 

Specjalną I stopnia nr 1 w Specjalnym Ośrodku Szkolno–Wychowawczym w Firleju, 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

6) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Szkoły Podstawowej Specjalnej 

w Specjalnym Ośrodku Szkolno–Wychowawczym w Firleju w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową Specjalną w Specjalnym Ośrodku Szkolno–Wychowawczym w Firleju, 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

7) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej ponadgimnazjalnej Szkoły Specjalnej 

Przysposabiającej do Pracy w Specjalnym Ośrodku Szkolno–Wychowawczym w Firleju 

w ponadpodstawową Szkołę Specjalną Przysposabiającą do Pracy w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno–Wychowawczym w Firleju, 
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Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

8) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej ponadgimnazjalnej Policealnej Szkoły 

Zawodowej w Zespole Szkół nr 2 w Lubartowie w ponadpodstawową Policealną Szkołę 

Zawodową w Zespole Szkół nr 2 w Lubartowie, 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

9) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej ponadgimnazjalnej Policealnej Szkoły 

Zawodowej w Zespole Szkół w Ostrowie Lubelskim w ponadpodstawową Policealną 

Szkołę Zawodową w Zespole Szkół w Ostrowie Lubelskim, 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

10) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej ponadgimnazjalnej Policealnej Szkoły 

Zawodowej dla Dorosłych w Zespole Szkół w Ostrowie Lubelskim w ponadpodstawową 

Policealną Szkołę Zawodową dla Dorosłych w Zespole Szkół w Ostrowie Lubelskim, 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

11) zmiany uchwały Nr XXIV/161/17 Rady Powiatu w Lubartowie z dnia 7 czerwca 2017 r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół 

i placówek oświatowych działających na terenie Powiatu Lubartowskiego, a także trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania, 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Krzysztof Krupa. Wyjaśnił, że 

w związku ze zmianą prawa – przepisy ustawy o systemie oświaty zostały zastąpione przez 

przepisy ustawy Prawo oświatowe – niezbędne jest uwzględnienie tych zmian 

w przedmiotowej uchwale.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

12) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik Wojciech Serwatko. 

Poinformował, że w części dot. przedsięwzięć do zadania „Budowa kompleksu boisk 

sportowych przy RCEZ w Lubartowie” dodano na ten rok kwotę 5 000,00 zł, nakłady 

finansowe na kolejne lata pozostały bez zmian. Uaktualniono także prognozę kwoty długu 

poprzez wprowadzenie w wierszu „rok 2017” danych z aktualnego budżetu powiatu. Radny 

Antoni Bielski zapytał o sens planowania inwestycji w sytuacji, gdy nie są one później 

realizowane. W związku z przyszłorocznym wzrostem płac podstawowych koszty realizacji 

inwestycji będą coraz wyższe. Po przeprowadzonych przetargach okazuje się, że planowane 

w budżecie kwoty są nierealne i nie wystarczają na wykonanie zadań, co pokazuje przykład 

inwestycji przy ul Słowackiego. Zdaniem radnego po co planować inwestycje skoro ich nie 

zrobimy w ramach tych zaplanowanych pieniędzy. Według radnego należałoby skończyć 

jedną inwestycję i dopiero wtedy planować następną. Przewodniczący zwrócił uwagę, że 

planowanie jest obowiązkowe. Skarbnik zauważył, że jak jest plan, to w sytuacji gdy pojawi 

się możliwość pozyskania środków zewnętrznych, to już następnego dnia można składać 

wniosek. Zdaniem skarbnika trzeba być przygotowanym na różne ewentualności, stąd 

proponowane przez Zarząd takie właśnie planowanie. Radny Przemysław Kural poprosił, aby 
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skarbnik na sesję przygotował informację na co konkretnie mają być przeznaczone te 5 tys. 

dodane do budowy boisk przy RCEZ  

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy 

jednym głosie wstrzymującym się. 

13) zmian w budżecie Powiatu Lubartowskiego na 2017 rok, 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik Wojciech Serwatko. 

Poinformował, że Zarząd proponuje zwiększenie dochodów o kwotę 55 737,00 zł. Zaznaczył, 

że największe zwiększenie, o kwotę 43 723,00 zł, jest z tytułu najmu i dzierżawy majątku 

powiatu. Jednocześnie planowane jest zwiększenie wydatków o kwotę 180 511,00 zł. Składa 

się na to zmniejszenie wydatków majątkowych przy jednoczesnym zwiększeniu wydatków 

bieżących o kwotę 867 241,00 zł z tytułu m.in. odpraw dla zwalnianych nauczycieli, odpraw 

dla pracowników przechodzących na emeryturę, podwyżek dla pracowników administracji 

i obsługi w jednostkach organizacyjnych podległych powiatowi.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań ani uwag. Przewodniczący zarządził 

głosowanie, w wyniku którego Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy 

jednym głosie wstrzymującym się. 

 

Ad. 7 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad. 8  

Przewodniczący zamknął dwudzieste szóste posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 PRZEWODNICZĄCY KOMISJI: 

 

Janusz Pożak 

 

Protokołowała: 

Ewa Listosz 

Wydział Oświaty i Sportu 


